

ခေါ် တုံ့ နန္ဒ ဝ စေတသာ စေတော ပရိစ္ဆ ဝိဒိတော “နန္ဒော အာသဝါနံ ခယာ အနာသဝံ စေတောဝိမုတ္တိံ ပညာဝိမုတ္တိံ ဒိဋ္ဌေဝ ဓမ္မေ သယံ အဘိညာ သန္တိကတွာ ဥပသမ္ပဇ္ဇ ဝိဟရတိ”တိ။ ဒေဝတာပိ မေ တေမတ္ထံ အာရောစေသိ “အာယသ္မာ ဘန္တေ နန္ဒော ဘဂဝတော ဘာတာ မာတုစ္ဆာပုတ္တော အာသဝါနံ ခယာ အနာသဝံ စေတောဝိမုတ္တိံ ပညာဝိမုတ္တိံ ဒိဋ္ဌေဝ ဓမ္မေ သယံ အဘိညာ သန္တိကတွာ ဥပသမ္ပဇ္ဇ ဝိဟရတိ”တိ။ ယဒေဝ ခေါ် တေ နန္ဒ အနုပါဒါယ အာသဝေဟိ စိတ္တံ ဝိမုတ္တံ၊ အထာဟံ မုတ္တော တေသ္မာ ပဋိဿဝါတိ။

အထ ခေါ် ဘဂဝါ တေမတ္ထံ ဝိဒိတွာ တာယံ ဝေလာယံ ဣမံ ဥဒါနံ ဥဒါနေသိ—

“ယဿ နိတ္တိဏ္ဍော ပင်္ကော၊
မဒ္ဓိတော ကာမကဏ္ဍကော။
မောဟက္ခယံ အနုပုတ္တော၊
သုခဒုက္ခေသု န ဝေဝေတိ သ ဘိက္ခူ”တိ။ ။ ဒုတိယံ။

၃-ယသောဇေသုတ္တ

မစန္ဒာဝင်း
ဦးစွာ နမော တဿ သုံး
ကြိမ်ဆိုပြီးနောက်
'ယသောဇေသုတ္တ' တို့ကို
ထည့်ဆိုရန်

၂၃။ ဧဝံ မေ သုတံ—ဧကံ သမယံ ဘဂဝါ သာဝတ္ထိယံ ဝိဟရတိ ဇေတဝနေ အနာထဝိဏ္ဍိကဿ အာရာမေ။ တေန ခေါ် ပန သမယေန ယသောဇေပုမုခါနိ ပဉ္စမတ္တာနိ ဘိက္ခုသတာနိ သာဝတ္ထိံ အနုပုတ္တာနိ ဟောန္တိ ဘဂဝန္တံ ဒဿနာယ၊ တေ'စ ခေါ် အာဂန္တုကာ ဘိက္ခု နေဝါသိကေဟိ ဘိက္ခုဟိ သဒ္ဓိံ ပဋိသမ္မောဒမာနာ သေနာသနာနိ ပညာပယမာနာ ပတ္တစိဝရာနိ ပဋိသာမယမာနာ ဥစ္စာသဒ္ဓါ မဟာသဒ္ဓါ၊ အဟေသံ။

Grace

အထ ခေါ် ဘဂဝါ အာယသ္မန္တံ အာနန္တံ အာမန္တေသိ “ကေ ပနေတေ အာနန္တ ဥစ္စာသဒ္ဓါ မဟာသဒ္ဓါ ကေဝဇော မညေ မစ္ဆဝိလောပေ”တိ။ တောနိ ဘန္တေ ယသောဇေပုမုခါနိ ပဉ္စမတ္တာနိ ဘိက္ခုသတာနိ သာဝတ္ထိံ အနုပုတ္တာနိ ဘဂဝန္တံ ဒဿနာယ၊ တေ'တေ အာဂန္တုကာ ဘိက္ခု နေဝါသိကေဟိ ဘိက္ခုဟိ သဒ္ဓိံ ပဋိသမ္မောဒမာနာ သေနာသနာနိ ပညာပယမာနာ ပတ္တစိဝရာနိ ပဋိသာမယမာနာ ဥစ္စာသဒ္ဓါ မဟာသဒ္ဓါတိ။ တေနဟာနန္တ မမ ဝစနေန တေ ဘိက္ခု အာမန္တေဟိ “သတ္တာ အာယသ္မန္တေ အာမန္တေတိ”တိ။

၁-ခေါ် တေ နန္ဒ(သီးသျှား၊ဗု)၊ ခေါ် နန္ဒ (က) ၂-ဥစ္စာသဒ္ဓမဟာသဒ္ဓါ (က)

ဦးစံလင်း

“ဧဝံ ဘန္တေ”တိ ခေါ ဣဒါယသ္မာ အာနန္ဒော ဘဂဝတော ပဋိဿုတွာ ယေန တေ ဘိက္ခု။ တေနုပသင်္ကမိ၊ ဥပသင်္ကမိတွာ တေ ဘိက္ခု။ တေဒဝေါစ “သတ္တာ အာယသ္မန္တေ အာမန္တေတိ”တိ။ “ဧဝမာရသော”တိ ခေါ တေ ဘိက္ခု။ အာယသ္မတော အာနန္ဒဿ ပဋိဿုတွာ ယေန ဘဂဝါ တေနုပသင်္ကမိံသု၊ ဥပသင်္ကမိတွာ ဘဂဝန္တံ အဘိဝါဒေတွာ ဧကမန္တံ နိဿိဒိံသု၊ ဧကမန္တံ နိဿိန္တေ ခေါ တေ ဘိက္ခု။ ဘဂဝါ တေဒဝေါစ—

ဦးထွန်းရီ

ကို နု တုမှေ ဘိက္ခဝေ ဥစ္စာသဒ္ဓါ မဟာသဒ္ဓါ ဧကဝဇ္ဇာ မညေ မစ္ဆရိလောပေတိ။ ဧဝံ ဝုတ္တေ အာယသ္မာ ယသောဇော ဘဂဝန္တံ တေဒဝေါစ “ဣမာနိ ဘန္တေ ပဉ္စမတ္တာနိ ဘိက္ခုသတာနိ သာဝတ္ထိံ အနုပ္ပတ္တာနိ ဘဂဝန္တံ ဒဿနာယ၊ တေမေ အာဂန္တုကာ ဘိက္ခု။ နေဝါသိကေဟိ ဘိက္ခုဟိ သဒ္ဓိံ ပဋိသမ္မောဒမာနာ သေနာသနာနိ ပညာပယမာနာ ပတ္တစိဝရာနိ ပဋိသာမယမာနာ ဥစ္စာသဒ္ဓါ မဟာသဒ္ဓါ”တိ။ ဂစ္ဆထ ဘိက္ခဝေ၊ ပဏာမေမိ ဝေါ “န ဝေါ မမ သန္တိကေ ဝတ္ထဗ္ဗ”န္တိ။

ဦးခင်မောင်လတ်

“ဧဝံ ဘန္တေ”တိ ခေါ တေ ဘိက္ခု။ ဘဂဝတော ပဋိဿုတွာ ဥဋ္ဌာယာသနာ ဘဂဝန္တံ အဘိဝါဒေတွာ ပဒက္ခိဏံ ကတွာ သေနာသနံ သံသာမေတွာ ၊ ပတ္တစိဝရာမာဒါယ ယေန ဝဇ္ဇိ တေန စာရိကံ ပတ္တမိံသု၊ ဝဇ္ဇိသု အနုပ္ပဗ္ဗေန စာရိကံ စရမာနာ ယေန ဝဂ္ဂုမုဒါ နဒိ တေနုပသင်္ကမိံသု၊ ဥပသင်္ကမိတွာ ဝဂ္ဂုမုဒါယ နဒိယာ တီရေ ပဏ္ဍကုဂ္ဂိယော ကရိတွာ ဝဿံ ဥပဂစ္ဆိံသု။

ဦးကြည်ရှိန်

အထ ခေါ အာယသ္မာ ယသောဇော ဝဿုပဂတော? ဘိက္ခု။ အာမန္တေသိ “ဘဂဝတာ မယံ အာရသော ပဏာမိတာ အတ္တကာမေန ဟိတေသိနာ အနုကမ္မကေန အနုကမ္မိ ဥပါဒါယ၊ ဟန္တ မယံ အာရသော တထာ ဝိဟာရံ ကပ္ပေမ၊ ယထာ နော ဝိဟာရတံ ဘဂဝါ အတ္တမနော အဿာ”တိ။ “ဧဝမာရသော”တိ ခေါ တေ ဘိက္ခု။ အာယသ္မတော ယသောဇဿ ပစ္စယောသု။ အထ ခေါ တေ ဘိက္ခု။ ဝုပကဋ္ဌာ အပ္ပမတ္တာ အာတာပိနော ပဟိတတ္တာ ဝိဟာရန္တာ တေနေဝန္တရဝဿေန သဗ္ဗေဝ တိဿော ဝိဇ္ဇာ သစ္စာကံသု။

မစန်းစန်းရီ

အထ ခေါ ဘဂဝါ သာဝတ္ထိယံ ယထာဘိရန္တံ ဝိဟာရိတွာ ယေန ဝေသာလီ တေန စာရိကံ ပတ္တာမိ၊ အနုပ္ပဗ္ဗေန စာရိကံ စရမာနော ယေန ဝေသာလီ တဒဝသရိ၊ တကြ သုဒံ ဘဂဝါ ဝေသာလီယံ ဝိဟာရတိ မဟာဝနေ ကုဋ္ဌာဂါရသာလာယံ။

၁-ဝေါ ပဏာမေမိ(သဗ္ဗတ္ထ) မ ၂-၁၂၀-ဝိဇ္ဇေ ပဿိတဗ္ဗံ၊ ၂-ပဋိသံသာမေတွာ (သုာ)
၃-ဝဿုပဂတေ (က)

မစန်းစန်းရီ

အထ ခေါ် ဘဂဝါ ဝဂ္ဂုမုဒါတီရိယာနံ ဘိက္ခုနံ စေတသာ စေတော ပရိစ္စ မနသိ ကရိတွာ အာယသ္မန္တံ အာနန္တံ အာမန္တေသိ “အာလောကဇာတာ ဝိယ မေ အာနန္တ သော ဒိသာ၊ ဩဘာသဇာတာ ဝိယ မေ အာနန္တ သော ဒိသာ၊ ယသံ ဒိသာယံ” ဝဂ္ဂုမုဒါတီရိယာ ဘိက္ခု ဝိဟရန္တိ၊ ဂန္တံ အပ္ပဋိကူလာသိ မေ မနသိ ကာတုံ၊ ပဟိဏေယျာသိ တံ အာနန္တ ဝဂ္ဂုမုဒါတီရိယာနံ ဘိက္ခုနံ သန္တိကေ ဒူတံ၊ ‘သတ္တာ အာယသ္မန္တေ အာမန္တေတိ၊ သတ္တာ အာယသ္မန္တာနံ ဒဿနကာမော’တိ”။

ဒေါတင်မာထွန်း

“ဧဝံ ဘန္တေ”တိ ခေါ် အာယသ္မာ အာနန္တော ဘဂဝတော ပဋိဿုတွာ ယေန အညတရော ဘိက္ခု တေနပသင်္ကမိ၊ ဥပသင်္ကမိတွာ တံ ဘိက္ခုံ တေဒဝေါစ “ဧဟိ တံ အာဝုသော ယေန ဝဂ္ဂုမုဒါတီရိယာ ဘိက္ခု တေနပသင်္ကမ၊ ဥပသင်္က- မိတွာ ဝဂ္ဂုမုဒါတီရိယေ ဘိက္ခု ဧဝံ ဝဒေဟိ ‘သတ္တာ အာယသ္မန္တေ အာမန္တေတိ၊ သတ္တာ အာယသ္မန္တာနံ ဒဿနကာမော’တိ”။

“ဧဝမာဝုသော”တိ ခေါ် သော ဘိက္ခု အာယသ္မတော အာနန္တဿ ပဋိဿုတွာ သေယျထာပိ နာမ ဗလဝါ ပုရိသော သမိဋ္ဌိတံ ဝါ ဗာဟံ ပသာရေယျ၊ ပသာရိတံ ဝါ ဗာဟံ သမိဇ္ဇေယျ၊ ဧဝမေဝံ မဟာဝနေ ကုဋ္ဌာဂါရ- သာလာယံ အန္တရဟိတော ဝဂ္ဂုမုဒါယ နဒိယာ တီရေ တေသံ ဘိက္ခုနံ ပုရတော ပါတုရဟောသိ။ အထ ခေါ် သော ဘိက္ခု ဝဂ္ဂုမုဒါတီရိယေ ဘိက္ခု တေဒဝေါစ “သတ္တာ အာယသ္မန္တေ အာမန္တေတိ၊ သတ္တာ အာယသ္မန္တာနံ ဒဿနကာမော”တိ။

မအေးသန့်

“ဧဝမာဝုသော”တိ ခေါ် တေ ဘိက္ခု တဿ ဘိက္ခုနော ပဋိဿုတွာ သေနာသနံ သံသာမေတွာ ပတ္တစီဝရမာဒါယ သေယျထာပိ နာမ ဗလဝါ ပုရိသော သမိဋ္ဌိတံ ဝါ ဗာဟံ ပသာရေယျ၊ ပသာရိတံ ဝါ ဗာဟံ သမိဇ္ဇေယျ၊ ဧဝမေဝံ ဝဂ္ဂုမုဒါယ နဒိယာ တီရေ အန္တရဟိတာ မဟာဝနေ ကုဋ္ဌာဂါရ- သာလာယံ ဘဂဝတော သမ္ပူဓေ ပါတုရဟေသုံ။ တေန ခေါ် ပန သမယေန ဘဂဝါ အာနေဇ္ဇေန သမာဓိနာ နိသိန္ဓော ဟောတိ။ အထ ခေါ် တေသံ ဘိက္ခုနံ တေဒဟောသိ “ကတမေန န ခေါ် ဘဂဝါ ဝိဟာရေန တေရဟိ ဝိဟရတိ”တိ။ အထ ခေါ် တေသံ ဘိက္ခုနံ တေဒဟောသိ “အာနေဇ္ဇေန ခေါ် ဘဂဝါ ဝိဟာရေန တေရဟိ ဝိဟရတိ”တိ သဗ္ဗေဝ အာနေဇ္ဇသမာဓိနာ နိသိဒိ”သု။

Sandra wong

အထ ခေါ် အာယသ္မာ အာနန္ဒော အဘိက္ကန္တာယ ရတ္တိယာ နိက္ခန္ဓေ ပဌမေ ယာမေ ဥဋ္ဌာယာသနာ ဧကံသံ ဥတ္တရာသင်္ဂံ ကရိတွာ ယေန ဘဂဝါ တေနဉ္စလိံ ပဏာမေတွာ ဘဂဝန္တံ တေဒဝေါစ “အဘိက္ကန္တာ ဘန္ဓေ ရတ္တိ၊ နိက္ခန္ဓော ပဌမော ယာမော၊ စိရနိသိန္နာ အာဂန္တုကာ ဘိက္ခု။ ပဋိသမ္မောဒတု ဘန္ဓေ ဘဂဝါ အာဂန္တုကေဟိ ဘိက္ခုဟိ”တိ။ ဧဝံ ဝုတ္တေ ဘဂဝါ တုဏှိ အဟောသိ။

ဒုတိယမ္ပိ ခေါ် အာယသ္မာ အာနန္ဒော အဘိက္ကန္တာယ ရတ္တိယာ နိက္ခန္ဓေ မဇ္ဈိမေ ယာမေ ဥဋ္ဌာယာသနာ ဧကံသံ ဥတ္တရာသင်္ဂံ ကရိတွာ ယေန ဘဂဝါ တေနဉ္စလိံ ပဏာမေတွာ ဘဂဝန္တံ တေဒဝေါစ “အဘိက္ကန္တာ ဘန္ဓေ ရတ္တိ၊ နိက္ခန္ဓော မဇ္ဈိမော ယာမော၊ စိရနိသိန္နာ အာဂန္တုကာ ဘိက္ခု။ ပဋိသမ္မောဒတု ဘန္ဓေ ဘဂဝါ အာဂန္တုကေဟိ ဘိက္ခုဟိ”တိ။ ဒုတိယမ္ပိ ခေါ် ဘဂဝါ တုဏှိ အဟောသိ။

Crolyne

တတိယမ္ပိ ခေါ် အာယသ္မာ အာနန္ဒော အဘိက္ကန္တာယ ရတ္တိယာ နိက္ခန္ဓေ ပစ္စိမေ ယာမေ ဥဒ္ဓတ္ထေ အရုဏော နန္ဒိမုခိယာ ရတ္တိယာ ဥဋ္ဌာယာသနာ ဧကံသံ ဥတ္တရာသင်္ဂံ ကရိတွာ ယေန ဘဂဝါ တေနဉ္စလိံ ပဏာမေတွာ ဘဂဝန္တံ တေဒဝေါစ “အဘိက္ကန္တာ ဘန္ဓေ ရတ္တိ၊ နိက္ခန္ဓော ပစ္စိမော ယာမော၊ ဥဒ္ဓတ္ထော အရုဏော၊ နန္ဒိမုခိ ရတ္တိ၊ စိရနိသိန္နာ အာဂန္တုကာ ဘိက္ခု။ ပဋိသမ္မောဒတု ဘန္ဓေ ဘဂဝါ အာဂန္တုကေဟိ ဘိက္ခုဟိ”တိ။

မမိုးမိုးထွေး

အထ ခေါ် ဘဂဝါ တမှာ သမာဓိမှာ ဝုဋ္ဌဟိတွာ အာယသ္မန္တံ အာနန္ဒံ အာမန္တေသိ “သစေ ခေါ် တံ အာနန္ဒ ဇာနေယျာသိ၊ ဧတ္တကမ္ပိ တေ နပုဋိ-ဘာယေယျ၊ အဟန္တ အာနန္ဒ ဣမာနိ စ ပဉ္စ ဘိက္ခုသတာနိ သဗ္ဗေဝ အာနေဉ္စ-သမာဓိနာ နိသိဒိမှာ”တိ။

မစန္ဒာဝင်း

အထ ခေါ် ဘဂဝါ တေမတ္ထံ ဝိဒိတွာ တာယံ ဝေလာယံ ဣမံ ဥဒါနံ ဥဒါနေသိ—

Grace “ယဿ ဇိတော ကာမကဏ္ဍကော၊
အက္ခောသော စ ဝဓော စ ဗန္ဓနဉ္စ။
ပဗ္ဗတောဝိ သော ဌိတော အနေဇော၊
သုခဒုက္ခေသု န ဝေဝေတိ သ ဘိက္ခု”တိ။ ။ တတိယံ။

၁-စိဝရံ (သမ္မတ္ထ) ဝိ ၄-၄၁၀၊ အံ ၃-၄၄-ပိဋေသုပိ၊
၂-နပုဋိဘေယျ (?) အံ ၃-၄၁၇-ပိဋေပိ၊ ၃-ပဗ္ဗတော ဝိယ (သိ၊ သျာ၊ ဣ)